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Sak 1 Åpning 
Forbundspresident Leif Størmer åpnet møtet. 

Presidenten ønsket alle velkommen til årets KLM, og skrøt av godt oppmøte fra kretsene. 

Det er ingen vedtakssaker i år, presidenten var usikker på om dette skal tolkes som at det er 

full harmoni i o-Norge eller om det synliggjør et for lavt engasjement, men sa at han håper og 

tror at årets diskusjonssaker vil vise at engasjementet er til stede. 

NOFs strategi er bygget rundt en del konkrete målsetninger om økt aktivitetsnivå. 

Presidenten viste til at vi på enkelte områder ser ut til å være på rett vei til å oppfylle disse 

målsetningene, blant annet ved at det i år var 10% økt deltakelse på HL/OLL, og at årets 

løpsdeltakelse ser ut til å være 8% høyere enn fjorårets.  

NOF var gjennom arrangørene OK Moss og Indre Østfold OK ansvarlige for gjennomføring 

av World cup runde 1/2023 i Østfold i april. Det var meget gode arrangementer, gode norske 

resultater og veldig gode TV-sendinger, men vi ser at slike arrangementer er økonomisk 

utfordrende. Det går mot et underskudd som må dekkes av NOF. Det er nedsatt en 

arbeidsgruppe som skal jobbe med modeller som kan medvirke til å redusere økonomisk 

risiko ved denne typen arrangementer.  

Turorientering har vi ikke mulighet til å hente ut presise tall på midt i sesongen, men vi ser en 

økning på 10-15% i antall nedlastinger av appen. Det er alltid et spenningsmoment å få 

rapportene fra konvoluttsalg/kartsalg som gjøres utenom app, dette er tall vi ikke får før 

nærmere jul.  

NOF er ett av 6 forbund som nå har fått avtale med Stiftelsen Vi. Det er en stor 

anerkjennelse av arbeidet NOF allerede gjør for parautøvere, og både en forpliktelse og en 

motivasjon til å jobbe enda bedre på dette feltet. 

Våre anlegg er kartene. Det er gledelig at vi bare i år har fått 100 nye skolegårdskart. 

Gjennom skoleprosjektet er det pr nå 154 klubber som har publisert 1257 skolegårdskart på 

nettsiden skoleorientering.no, mange av disse er tegnet av unge og ferske karttegnere som 

forhåpentligvis vil ønske å tegne flere kart i fremtiden.  

Når det gjelder toppidrett er det mye å glede seg over. Gode TV-sendinger fra world cup og 

fra mesterskap både internasjonalt og nasjonalt gir oss bedre synlighet og mye positiv 

oppmerksomhet, dette er viktig for Norsk Orientering. Resultatmessig har det vært både 

oppturer og skuffelser. I norsk idrett har det i senere år vært et fokus på at vi må jobbe for 

like mange medaljer til damer som herrer i store mesterskap, dette målet er også en del av 

strategiplanene for NOF. Resultatene viser at vi absolutt er på vei dit, det har faktisk vært 

flere damer enn herrer topp 6 internasjonalt i år. 

Norge har i året som har gått fått internasjonale mestere i orientering, ski-o og pre-o. I 

orientering og i ski-o har det som nevnt vært gode resultater både for menn og for kvinner. 

Pre-o er foreløpig tungt mannsdominert, presidenten håper at det kan rekrutteres flere 

kvinner også her.  

Årene med pandemi fikk konsekvenser for idretten. Ikke bare så vi et fall i medlemstall i 

norsk idrett, rapporter fra klubbene viser at det etter pandemien har blitt stadig vanskeligere 

å rekruttere frivillige. Dette er noe vi må ta på alvor. 
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Det er absolutt mange utviklingstrekk som peker i riktig retning, først og fremst pga arbeidet 

som legges ned i klubbene landet rundt. Vi har nylig gjennomført en klubbundersøkelse som 

viser at få av klubblederne kjenner til NOFs strategi, men at klubbene likevel har fokus på 

områdene som er nevnt i strategien. NOF og kretsene må nok bli flinkere til å synliggjøre 

strategien og våre mål. 

Flere og flere særforbund melder om økonomiske utfordringer. NOF merker også at det er 

tøffere tider. Lav kronekurs kombinert med økte priser har gjort det vanskelig å opprettholde 

ønsket satsing på toppidrett og vi måtte i år trekke finansiering av en av de planlagte 

samlingene. Store deler av NOFs inntekter er bundne midler som vi ikke kan benytte til 

eksempelvis toppidrett. Vi trenger å få inn mer frie midler fra løp, tur-o og sponsorer dersom 

vi skal kunne finansiere satsing på det nivået vi ønsker.  

NOF budsjetterte med underskudd for å øke aktivitet etter pandemiårene. Det ser ut til at vi til 

en viss grad har lykkes med den satsingen. Vi kan imidlertid ikke fortsette med store 

underskudd over tid, og det ser det ut til at vi må vi prioritere tøffere i 2024. 

Det kommer ny lovnorm for kretsene, den vil snart sendes ut. 

Avslutningsvis påpekte presidenten at han ønsker gode diskusjoner selv om det ikke er 

vedtakssaker i år. Styret har definert en del diskusjonssaker til KLM fordi vi ønsker innspill fra 

kretsene til videre arbeid. 

Sak 2 Opprop og godkjenning av fullmakter 
Generalsekretær Øystein Hildeskor startet det tekniske oppropet. Det var 22 registrerte ved 

starten av møtet.  

Fra forbundsstyret 

  1. Leif Størmer    Forbundsstyret, president 

  2. Ingrid Okkenhaug     Forbundsstyret, visepresident 

  3. Dag Ausen    Forbundsstyret, medlem 

  4. Hanne Staff    Forbundsstyret, medlem 

  5. Rune Christiansen   Forbundsstyret, medlem 

  6. Marta Ulvensøen    Forbundsstyret, medlem (til 17.25, turO) 

 

Kretsrepresentanter 

   

  7. Terje Linløkken    Akershus og Oslo  

  8. Linda Verde    Buskerud  

  9. Elin Sjødin Drange   Hordaland 

10. Tone Bleken Rud    Innlandet 

11. Henning Osnes Teigene   Møre og Romsdal 

12. Ole Morten Wie    Nordland (Fullmakt)  

13. Kurt Ove Melbye    Nord-Trøndelag (tom. sak 7.1) 

14. Sveinung Svebestad   Rogaland (tom. sak 7.1) 

15. Christian Frøyd    Sogn og Fjordane (tom. sak 6.7) 

16. Morten Strand    Sør-Trøndelag (Fullmakt) 

17. Axel Juell Theisen   Troms (Fullmakt) 
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18. Jørn Sundby    Vestfold og Telemark 

19. Asta Chatrine Amundsen   Østfold 

20. Bjørn Stormoen    Agder  

 

Representasjon med talerett 

21. Knut Edvard Helland   Kontrollkomiteen 

22. Øystein Hildeskor    Generalsekretær NOF 

 

 

NOF administrasjon 

Ivar Haugen       

Lene Kinneberg    

Lone Brochmann     

Ninni Tornøe Jonsson 

Jan Arild Johnsen (tom. sak 7.2) 

Stein Blomseth 

    

Vedtak  
Fullmakter ble godkjent uten innvendinger. Øystein Hildeskor og Knut Edvard Helland ble gitt 

talerett. Saksansvarlige og presentatører ble gitt begrenset talerett knyttet til spesifikke 

saker. 

Sak 3 Valg av møtefunksjonærer 
 

Vedtak 

Følgende møtefunksjonærer ble enstemmig valgt: 

Ordstyrer: 

 Ingrid Okkenhaug, visepresident forbundsstyret 

2 sekretærer 

 Lene Kinneberg, administrasjonen 

 Stein Blomseth, administrasjonen 

2 representanter til å undertegne protokollen 

 Elin Sjødin Drange, Hordaland Orienteringskrets 

 Henning Osnes Teigene, Møre og Romsdal Orienteringskrets 

Sak 4 Forretningsorden 
Ordstyrer Ingrid Okkenhaug informerte om forretningsorden, herunder rutiner for taletid og 

regler for hvordan endringsforslag skal leveres.  

Vedtak 

Forretningsorden ble enstemmig godkjent.  
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Sak 5 Godkjenning av saksliste og tidsplan 
Saksliste og tidsplan ble sendt ut til kretsene 6. oktober og publisert på nett samme dag.  

Vedtak 

Den fremlagte sakslisten og tidsplan ble enstemmig godkjent. 

Sak 6 Drøftingssaker 

6.1 Like vinnertider for kvinner og menn 

Saken ble presentert av president Leif Størmer. 

Til sesongen 2023 ble det i fotorientering innført like vinnertider for damer og herrer på de 

fleste øvelser hvor man ikke hadde dette tidligere. Dette gjaldt langdistanse, natt, og 

skogsstafett for junior- og seniorklassene. IOF innførte samtidig en gradvis innføring av like 

vinnertider på langdistansen, og skal fra og med 2024 ha like vinnertider for damer og herrer. 

I Norge justerte vi samtidig på etappeoppsettet for sprintstafetten. Her løper nå herrer og 

damer annenhver etappe, og NM-stafett skal annet hvert år ha etapperekkefølge HDHD eller 

DHDH. Det var mye diskusjon før endringen ble innført, og forbundet hadde en 

arbeidsgruppe som arbeidet med saken frem mot KLM 2022. Det var gode argumenter både 

for og imot endringen. Nå har vi vært gjennom den første sesongen med like vinnertider og vi 

vil gjerne diskutere hvilke erfaringer man har gjort seg. 

Størmer viste oversikt over hvilke distanser og klasser som har vært påvirket av endringene, 

og fortalte at det ikke har kommet inn negative tilbakemeldinger så langt.  

Vi ser at det i Sverige, der de også har gjort endringer, er høyere andel kvinner som deltar i 

SM lang nå enn tidligere, men de har en litt annen modell for langdistanse som gjør at vi ikke 

kan sammenligne oss med deres situasjon direkte. 

Størmer viste en oversikt over deltakelse i NM lang de siste årene. Ut fra oversikten var det 

ikke mulig å se noen klar tendens, tallene for 2023 er innenfor normale svingninger i 

deltakelse i senere år. 

 

Fikk ordet: 

Linda Verde, Asta Chatrine Amundsen, Henning Osnes Teigene, Terje Linløkken, Tone 

Bleken Rud, Christian Frøyd, Marta Ulvensøen, Jørn Sundby, Sveinung Svebestad 

Oppsummering av innspillene:  

Flere kretsledere tok ordet og fortalte om positive tilbakemeldinger på endringene. Det ble 

påpekt at det er en fordel at man får løyper i Norge som gir samme utfordringer som 

utøverne møter internasjonalt.  

Samtidig var det enighet om at det er alt for tidlig å konkludere, vi trenger å se utvikling over 

tid for å kunne se en eventuell trend. Det ble også påpekt at deltakerantall i NM lang også 

kan ha med lokalisering av arrangementet å gjøre, data fra kun et par år gir ikke 

nødvendigvis et riktig bilde av utviklingstrekk. 
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Det kom spørsmål om hvorvidt KM-reglement også bør endres, det kan være lokale forhold 

som gjør at slike endringer vanskelige. Størmer repliserte at det før innføringen av NM-

reglene ble oppfordret til å ta lokale hensyn, og påpekte det iht konkurransereglene er mulig 

å gjøre dette.  

Innspill: NM-uka kan kanskje vurderes, ikke sikkert at dagens opplegg er det beste. 

 

6.2 UNO  

Ordstyrer Ingrid Okkenhaug fikk tillatelse fra KLM til å presentere saken.. 

Lene Kinneberg ble gitt talerett i saken. 

 

Okkenhaug innledet med å vise til saksgrunnlaget og vedtaket i forbundsstyret i vår om å 

sette ned en arbeidsgruppe som skal utrede UNOs fremtid. Dette innebærer både 

evaluering, vurdere formatet på komiteen og legge frem forslag til UNOs fremtid for 

forbundsstyret. Arbeidsgruppen består av visepresident Ingrid Okkenhaug, Lene Kinneberg 

(NOFs administrasjon), og to tidligere medlemmer av UNO.  

UNO ble i sin tid opprettet med bakgrunn i et ønske om å beholde ungdom i o-idretten. NIF 

hadde også bedt særforbundene om å gjøre tiltak for å beholde unge. 

UNO har ikke blitt evaluert siden 2013. 

UNO har siden 2021 ikke fungert som en operativ komité og har pr i dag ingen aktive 
medlemmer. Informasjon om UNO og deres seneste arbeidsområder kan fortsatt leses på 
orientering.no. Det har i perioden etter 2013 kommet krav fra NIF om at alle særforbund skal 
ha minst en styrerepresentant under 26 år. 

KLM-deltakerne ble delt inn i små arbeidsgrupper som fikk i oppgave å diskutere i 10 min ut 

fra følgende spørsmål: 

Diskusjonsspørsmål: 

1 Hvordan har kretsene opplevd UNO som en del av Norsk Orientering? 

2 Hva er og bør ung medbestemmelse være i Norsk Orientering? 

3 Er det behov for en nasjonal ungdomskomite i Norsk Orientering? 

- Hvilke arbeidsoppgaver bør en slik komite ha 

- Hvilket format bør komiteen ha? 

- Hvordan bør/skal komiteen følges opp 

- Hvordan bør en komite settes sammen? 

4 Har kretsene en ungdomsrepresentant i styret? 

- Hvilke arbeidsoppgaver har evt disse som ungdomsrepresentant? 

- Hvilke ansvarsområder har disse? 

- Hvilke forventninger har kretsene/kretslederne til ungdomsrepresentanten? 
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Fikk ordet: 

Linda Verde, Asta Chatrine Amundsen, Jørn Sundby, Hanne Staff, Henning Osnes Teigene, 

Sveinung Svebestad, Christian Frøyd, Dag Ausen, Terje Linløkken, Lene Kinneberg, Ingrid 

Okkenhaug 

Oppsummering av innspillene:  

De ulike gruppene oppsummerte raskt hva de hadde snakket om, og det ble en diskusjon 

med bakgrunn i spørsmålene og oppsummeringene. 

Ingen av gruppene ga noen direkte svar på spørsmål 1. 

Til spørsmål 2 ble det kommentert at de unge selv bør diskutere medbestemmelse og 

komme med forslag på hvordan de ønsker å organisere seg og hvordan informasjonsflyten 

bør gå. Informasjonsflyten lokalt må fungere, det er det viktigste.  

Til spørsmål 3 og 4 kom det en del innspill: 

- En nasjonal ungdomskomite kan bestå av ungdomsrepresentanter fra kretsstyrene 

og forbundets ungdomsrepresentant i styret. De kan lage et eget nettverk å jobbe ut 

fra det.  

- Det er ikke noe behov for nasjonal ungdomskomite så lenge man har en 

ungdomsrepresentant i forbundsstyret. Kan bygge nettverk uten komite.  

- Ikke sikkert at en nasjonal komite er det rette med tanke på å nå målsettingen om å 

beholde ungdommene. 

- Hvis hver krets har en ungdomsrepresentant, så kan de danne et nettverk. 

- En eventuell ungdomskomite bør ha som oppgave å arrangere sommerleir. 

- Sosiale arenaer viktig, ref. Tommelgrepgruppa på 90-tallet. Masse aktivitet, 

ungdomssamlinger, var ingen idrettspolitisk gruppe eller verv, fokus på det sosiale. 

- Uavhengig av komite eller ikke er det bra med årlig samling der unge med verv både i 

klubb, krets og forbund kan samles. Viktig med sosial samling for de unge for å bygge 

nettverk. 

- Politisk mål kontra aktivitetsmål. Må skille det å ha en ungdomskomite med politisk 

mål kontra det å ha ansvar for å arrangere en leir. Særlig for de små kretsene er det 

viktig med dette å få ansvar for å arrangere en sommerleir. 

- Nyttig å møte andre i samme rolle i kretsen og klubben. 

- Pr nå er det 6 kretser som har ungdomsrepresentant. I tillegg har AOOK også en ung 

representant i styret, men vedkommende er ikke valgt inn som ungdomsrepresentant. 

- Viktig å engasjere de unge gjennom styrearbeid. De bør få reell medbestemmelse i 

styrene, ikke kun i ungdomssaker. Også viktig at de får konkrete oppgaver. 

- I vår krets har ungdomsrepresentanten ansvar for informasjonsarbeid. 

- Om vi skal ha en ungdomsrepresentant i kretsstyret så skal denne først og fremst ha 

oppgaven å være kontaktperson ut mot ungdom i kretsen. Vi kan utfordre 

ungdommene selv (f.eks. på en samling) på hva de er mest opptatt av. 

- Små kretser kan snakke mer direkte med miljøet, trenger ikke nødvendigvis u-repr 

eller komite 

- Det viktige er å ha en god kommunikasjon med ungdomsmiljøet.  

- Lurt også med representanter i klubber, sosialt miljø viktig. 
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- Bør NOF lage en slags nasjonal presentasjon av hva som forventes/kreves av 

ungdomsrepresentanter? 

- Det vil være interessant å få høre om hvorvidt dagens og tidligere 

ungdomsrepresentanter i kretser og forbund føler at de har blitt tatt på alvor? At de 

hadde reell medbestemmelse? NIF har også vært opptatt av å unngå symbolsk 

medvirkning. 

Avslutningsvis fortalte Okkenhaug at arbeidsgruppen har en plan om å trekke inn og få 

innspill fra tidligere UNO medlemmer. Innspillene fra kretsledermøtet gir et godt grunnlag for 

å ta en videre diskusjon og avgjørelse i styret.  

Reell medbestemmelse, inkludering i arbeidet, føle seg sett og hørt er viktige faktorer å ta 

med. 

 

6.3 Kartarkiv 

Saken ble presentert av styremedlem Dag Ausen  

Stein Blomseth og Ivar Haugen fikk innvilget talerett i saken. 

 

På Kretsledermøtet 2022 ble det lagt frem et forslag til løsning for nytt kartarkiv. 

Tilbakemeldingene fra KLM viste at kretslederne ønsket en mer robust og mindre 

personavhengig løsning, og styret besluttet på bakgrunn av behandlingen på KLM å sende 

saken tilbake til Kartutvalget / arbeidsgruppe for kartarkiv for å få saken vurdert på ny, 

hensyntatt innspillene fra KLM. Etter ny vurdering har Forbundsstyret fått anbefalt at Norsk 

Orientering velger løsningen som er tilbudt fra Norkart. Forbundsstyret sier seg enige i at 

løsningen fra Norkart ser ut til å tilfredsstille de krav til kartarkivløsning som har fremkommet 

underveis i prosessen, og ønsker å følge anbefalingen fra Kartutvalget / arbeidsgruppe for 

kartarkiv. Det er imidlertid ikke budsjettert med kostnader til kartarkiv i denne størrelsesorden 

i 2023-budsjettet, og forbundets økonomiske status pr nå tilsier heller ikke at NOF sentralt 

kan ta på seg slike økonomiske forpliktelser i 2024.  

Forbundsstyret ønsket innspill fra KLM på hvorvidt prinsippet om brukerfinansiering er 

akseptabelt for kretsene, samt innspill til mulige modeller for brukerfinansiering som kan 

bidra til å gi Norsk Orientering et godt og brukervennlig kartarkiv så snart som mulig. 

Dag Ausen minnet om målsetning for kartarkivet, og viktigheten av at det er en holdbar og 

robust løsning som bidrar til å tilgjengeliggjøring av kart og til forenkling av klubbenes 

kartarbeid. 

Ausen presenterte kravspesifikasjonen som ble sendt ut til 7 aktører hvorav to av dem ga 

tilbud til NOF. Arbeidsgruppa har anbefalt styret å velge tilbudet fra Norkart AS. De er 

antagelig den tyngste aktøren på kart i Norge, og deres løsning kan ivareta våre behov uten 

at det er avhengig av enkeltpersoner. Norkart bygger i sitt forslag funksjonalitet som er 

spesifikk for orientering. 
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Fikk ordet: 

Elin Sjødin Drange, Tone Bleken Rud, Henning Osnes Teigene, Axel Juel Theisen, Kurt Ove 

Melbye, Terje Linløkken, Linda Verde, Sveinung Svebestad, Christian Frøyd, Jørn Sundby. 

Oppsummering av innspillene:  

Det kom spørsmål om det er kostnader forbundet med konverteringen som ikke fremkommer 

i prisestimatet og finansieringsmodellen? Det er et punkt i Norkarts tilbud om timepris for 

konvertering av data fra Omaps til ny løsning. Fikk ikke noe utfyllende svar på dette, annet 

enn at den prosessen i hovedsak er tenkt som dugnadsarbeid. 

Styret/NOF legger vekt på salg av kart (betale for kartene). Det er ikke fokuset for oss i 

kretsen. Vi har egentlig lyst å gi bort kart – ikke at man skal bli møtt med kjøp. 

Hvis systemet legger opp til «tvunget» salg/kjøp, så ser vi på det som problematisk.  

Det var spørsmål om tilgangsstyring og litt forvirring rundt hvem som vil kunne få tilgang til 

klubbenes arkiv. Svaret er at det er klubben v/administrator som bestemmer hvem som skal 

gis tilgang. 

Kostnadsnøkkel: ikke sikkert at det er lurt å låse seg til fordelingsnøkkel 

Kartbaser vanlig i klubber. Tatt høyde for dette? 

Buskerud har etterlyst kartarkiv 

Hvem skal betale spleisen, krets eller klubb? 

Rogaland: har vi behov for dette? Vi selger kart, bl.a. til bedriftsidretten som genererer store 

inntekter. Er det salg til enkeltpersoner eller salg til et arrangement det er snakk om? 

Hvis dette er en bra løsning, er det ekstremt viktig at vi får gjort noe snart. Viktig for brukeren, 

mosjonisten, at de kan se hvor det finnes kart og kan laste ned kart. Det genererer økt 

aktivitet.  

Er det mulighet for en funksjon der man kan tegne inn løype, at klubbene kan tegne inn 

løyper som man kan printe selv. (tilsvarende som skoleorientering.no)   

Ser absolutt behovet for et slikt kartarkiv. Viktig at klubbene passer på kartene sine selv, men 

vi har et større antall klubber som er på jakt etter ocadfiler, så vi trenger et system som kan 

holde orden på dette. Vi selger kart og tjener på det, så dette arkivet vil være en god løsning.    

Får ikke noen bedre mulighet enn dette, så bør gå for tilbudet.  

Mulig å linke herfra til treningsløype i Eventor? 

President Leif Størmer oppsummerte diskusjonen. Han påpekte at forslaget i utgangspunktet 

er svar på bestilling fra KLM 2022. NOF har ikke økonomi til å prioritere nytt kartarkiv i 

budsjett 2024, derfor forslag om spleiselag. Videre minnet han om at anleggsmider til 

Nærmiljøkart plikter tilgjengeliggjøring, og en samlet løsning for Norsk Orientering kan bidra 

til det. Viktig for oss at våre anlegg er tilgjengelige og tas i bruk av flere.  
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6.4 Paraorientering 

Lone Brochmann ble gitt talerett i saken. 

Saken ble fremlagt av Lone Brochmann, NOF administrasjon 

«En idrett – like muligheter» er norsk idretts parastrategi for 2022-2027. I Norsk Orientering 

sin strategi for 2022-2026 er para en integrert del, og bygger videre på norsk idretts sin 

strategi. Det vil si at vi sammen skal gi parautøvere like muligheter til deltagelse.  

For perioden oktober 2023 – oktober 2026 er NOF en av 6 særforbund som har fått en 

samarbeidsavtale med Stiftelsen Vi, som gir oss et større spillerom til å få til et godt tilbud til 

parautøvere i hele Norsk Orientering. Hva skal vi gjøre for å utnytte midlene på en god 

måte? 

Norsk Orientering er allerede gode på mange områder når det gjelder tilbud og muligheter for 

para-aktivitet. 

Vi har hatt relativt stabilt antall aktive utøvere, +/- 100. I tillegg har det vært ca 250 

paradeltakere i TurO de senere årene. 

Hvordan bli bedre? Lone delte oss inn i grupper for diskusjon, med utgangspunkt i følgende 

spørsmål:  

- Hva betyr parastrategien for Norsk Orientering, og hvilke muligheter gir avtalen med 

Stiftelsen Vi oss? 

- Hvordan skal vi gi et godt trenings- og konkurransetilbud til parautøvere? 

- Hvordan kan vi involvere parautøvere mer i klubb og kretsarbeid? 

- Hvordan skal vi vise at orientering er en inkluderende idrett med mulighet for alle å 

delta? 

- Hvordan sikre et godt mosjonstilbud til parautøvere gjennom turorientering? 

Fikk ordet: 

Asta Chatrine Amundsen, Christian Frøyd, Linda Verde, Hanne Staff, Marta Ulvensøen, Dag 

Ausen, Terje Linløkken 

Oppsummering av innspillene:  

Hvordan kan vi gjøre det kjent at det er paratilbud på våre løp? Lone fortalte at det snart 

kommer en løsning i Eventor der det blir mulig å få opp kun para-tilpassede arrangementer  

Kan fort være mye jobb for lite, klubbene vet ikke hvor mange som er potensielle deltakere 

Noe markedstenkning er kanskje smart? Hvor finnes de aktuelle utøverne? 

Hvordan finner vi flere? Det er utfordrende. Det er en liten marginal gruppe. Men det betyr 

mye for de få å være med i et miljø. Vi må tørre å være konkrete på tiltak.   

Hvem skal vi tilby til? Som arrangør må vi forstå hvordan vi da skal tilrettelegge. Må finnes 

en «oppskrift» til arrangører slik at det føles overkommelig for arrangører å lage et tilbud.  

Arrangørmal med tips ligger ute på NOFs nettsider. 

Mye av vår aktivitet er allerede tilpasset noen funksjonsnedsettelser, andre aktiviteter kan lett 

tilpasses nye grupper. Det er ikke et stort marked, men det betyr mye for de det gjelder! 
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Sensitivity: Internal 

Hva skal vi som arrangører gjøre for at de med enkle grep kan tilby orientering til nye 

grupper? Synliggjøre at det ikke nødvendigvis handler om mye ekstraarbeid. Motivere våre 

arrangører! 

Tenk på de tilbudene vi allerede har, sørg for å informere om hvilke som er tilgjengelige for 

de med ulike funksjonsnedsettelser! 

I den årlige samordna rapporteringen så registreres antall aktive para- medlemmer som har 

deltatt i aktivitet. Viktig at vi får registrert alle! 

 

6.5 Heatoppsett NM mellomdistanse 

Jan Arild Johnsen ble gitt talerett i saken. 

Saken fremlegges av Jan Arild Johnsen, NOF administrasjon 

Det er årlig diskusjon om hvorvidt heatoppsett til kvalifiseringsløpet for finalen i NM 

mellomdistanse er rettferdig. Gjeldende regler er at heatinndeling trekkes i tidtakerprogram 

(eTiming), deretter omrokeres det slik at det blir 5 løpere av landets 20 best rangerte i hvert 

heat, disse starter i siste halvdel. Dagens regler er gitt av forbundsstyret i dokumentet 

«Regler for NM og Hovedløp». Forbundsstyret ønsker å diskutere sitt forslag til endring av 

reglene med kretslederne før det eventuelt vedtas i et senere styremøte.  

Forbundsstyrets forslag til endring: I stedet for å trekke heatfordeling skal gjeldende 

«seedingsranking mellomdistanse» benyttes til å fordele påmeldte løpere i heatene. 

Heatfordeling gjøres iht rekkefølge på seedingsranking blant de påmeldte, dog slik at de 20 

best rangerte starter i siste del av sine respektive heat. 

Fikk ordet: 

Asta Chatrine Amundsen, Jørn Sundby 

Oppsummering av innspillene:  

Positive til prinsippet, men det er kanskje en ide å se nærmere på selve seedingsrankingen. 

Forbundsstyrets forslag om seeding bør innføres. Det er imidlertid flere ting fører til skjev 

fordeling: deltakerantall, prosedyre, ranking. Det viktigste vi kan gjøre er å få juniorene 

tilbake i NM mellom for å få større felt.  

Ordstyrer Ingrid Okkenhaug oppsummerte med at det virker som at kretslederne mener at 

det fremlagte forslaget er godt. 

 

6.6 Turorientering og stolpejakt 

Saken ble presentert av president Leif Størmer  

Det har siden starten av året vært gode samtaler mellom Orienteringsforbundet og 

Foreningen Stolpejakten (FS). De er ikke en del av idretten, men driver med godt 

folkehelsearbeid / aktivitet. 
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Sensitivity: Internal 

Nærmere 100 o-klubber er dyktige og viktige arrangører av Stolpejakt rundt om i Norges 

land. Samtidig er hovedmålet i strategien til Norsk Orientering å skape mer 

orienteringsaktivitet. Det betyr at oppgaver vi bruker mye tid og ressurser på må føre til at 

flere deltar i o-klubbenes aktiviteter som tur-orientering, nærløp og konkurranser. 

Stolpejakten kan være en god rekrutteringsarena for oss, i år har rundt 200 000 lastet ned 

Stolpejakt appen og tatt minst 1 stolpe.  

Hovedmålet i vår strategi er å øke orienteringsaktiviteten, og det er viktig at O-klubber tilbyr 

Norsk Orienterings mosjonskonsept, TurO. Stolpejakt kan være et godt supplement, og en 

mulig rekrutteringskanal for turorientering. NOF mener at det bør være slik at dersom du 

arrangererer Stolpejakt, skal du også ha TurO. 

På årsmøtet i FS ble det vedtatt at det skal jobbes for et bedre samarbeid mellom FS og 

NOF. FS har sagt at de primært ønsker o-klubber som arrangører.  

Det man så langt har blitt enige om er å linke til hverandres aktivitet i de to appene. 

Foreningen Stolpejakten har nå sørget for at o-kart er er førstevalg i Stolpejakt-appen. Det 

har også vært snakk om felles poengsystem, men dette er nok en løsning som eventuelt 

ligger litt frem i tid. Foreningen Stolpejakten har sagt seg villige til å bistå med råd og tips til 

o-klubbene vedrørende søknader om midler. 

Størmer ga videre litt info om TurO klubben: 

Klubben er etablert på riktig juridisk måte i samarbeid med NIF i 2023. Medlemsavgiften er kr 

50,- og klubben har nå 300 medlemmer. Pr i dag har klubben ikke noen representasjonsrett 

på forbundstinget. En medlemsundersøkelse er gjennomført i høst og vi har fått inn over 100 

svar. Ca. 80% oppgir at de ikke er medlem i noen annen o-klubb/o-gruppe. Viktig mål med 

TurO klubben er å fange opp de som ikke er medlem av noen klubb fra før. Det gir oss 

mulighet til bedre kontakt med de mosjonister vi ikke har så god kontakt med og i neste 

omgang kanskje få de inn som medlemmer i en av våre «ordinære» o-klubber.  

Forbundsstyret ønsker en diskusjon med kretsene om TurO og Stolpejakt, og Størmer 

presenterte noen spørsmål til KLM for å komme i gang med diskusjonen: 

- Hvordan er erfaringene med Stolpejakten i de forskjellige kretsene? 

- Kan vi benytte Stolpejakten til å rekruttere til TurO? 

- Hvordan få klubber som arrangerer Stolpejakt til også å arrangere TurO? 

- Hvordan kan TurO og Stolpejakt spille sammen på en best mulig måte? 

Fikk ordet: 

Elin Sjødin Drange, Linda Verde, Christian Frøyd, Jørn Sundby, Morten Strand, Tone Bleken 

Rud, Rune Christiansen, Terje Linløkken, Henning Osnes Teigene, Øystein Hildeskor 

 

Oppsummering av innspillene:  

Hvis det er slik at brorparten av medlemmene i Foreningen Stolpejakten er o-klubber, hvorfor 

ser vi ikke da på Stolpejakten som en del av Norsk Orientering? Svaret på dette er at 

foreningen definerer seg klart utenfor idretten og NOF har ingen formell styringsmulighet i 

Foreningen Stolpejakten. Det er de klubbene som er medlemmer som har mulighet til å 

påvirke i foreningens årsmøte. 
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Sensitivity: Internal 

Frustrerende at det er to adskilte konsepter, de bør slåes sammen.  

Våre medlemmer skjønner ikke «kranglinga», de definerer Stolpejakten som orientering. Blir 

også brukt i skolen. Bør være samme app. Størmer repliserer at den diskusjonen har vært 

oppe flere ganger blant våre medlemmer tidligere, og at det rett og slett ikke mulig pr nå. En 

forutsetning for videre samarbeid med foreningen er at vi har hver vår app.  

Det å jobbe med å dra TurO nærmere Stolpejakten er en god tilnærming. Vi bør også jobbe 

mer med å få inn midler som kan øke inntektene for TurO-arrangører. Hør med Verdal OK, 

fullfinansierte TurO med midler i 2023. 

NOF har TurO, Stolpejakten er en konkurrerende aktivitet. Skjønner ikke hvorfor mange ser 

ut til å frivillig gi fra seg kontroll over mosjonssegmentet. Du kan arrangere Stolpejakt 

gjennom dagens TurO-app, uten at man må betale 26.000 + 5000 pr kart.  

TurO gir inntekter ved første salg, Stolpejakt har en grunnkostnad som man gjerne må få 

dekket inn via offentlig støtte og sponsorer. Stolpejakt treffer «nye» bedre, vi må bli flinkere til 

å legge til rette for lavterskel turO som kan treffe bedre. 

Erfaringsmessig har Stolpejakten et helt annet inntektspotensiale når det gjelder offentlig 

støtte enn TurO har.  

TurO er en stor inntektskilde for mange klubber. Men Stolpejakt er populært og vi ser at 

inntekten synker fra TurO etter hvert som flere o-klubber også arrangerer Stolpejakt.  

Prøve å trekke TurO nærmere der Stolpejakten er. Ha f.eks. noen felles stolper. 

Klubber i orientering ikke bare bør, men må arrangere TurO siden det er en viktig del av vår 

aktivitet. Vi kan søke om akkurat de samme tilskuddene til TurO som Stolpejakt og vi har 

utviklet en app som fungerer på samme måte.   

At o-klubben arrangerer Stolpejakten gir et positivt omdømme lokalt. 

Virker som om mange ikke har fått med seg den utviklingen som har skjedd med TurO de 

siste årene, med ny app og ny nettløsning. Viktig for Norsk Orientering at klubbene benytter 

seg av det tilbudet vi faktisk har. 

Leif Størmer tolker tilbakemeldingene som en støtte til fortsatt arbeid for et bedret samarbeid 

mellom Stolpejakten og NOF. Foreningen Stolpejakten har vært flinke, de har stor 

gjennomslagskraft og har blitt et kjent merkevarenavn som gjør det enklere å utløse støtte. Vi 

må bli flinkere med vårt eget konsept. Vi i NOF må være flinkere til å oppfordre de av våre 

klubber som arrangerer Stolpejakten til å være med på å påvirke internt i Foreningen 

Stolpejakten, slik at det kan bli et godt samarbeid mellom de to aktørene.  

 

6.7 Hjemmeside 

Talerett til Marius, Thuan og Joakim fra Bloc, leverandør av ny hjemmeside for NOF. 

Marius og Thuan fra Bloc fortalte innledningsvis om hva de gjør i Bloc og presenterte 

utkastet til ny hjemmeside for Norsk Orientering  



14 
 

Sensitivity: Internal 

Gode løsninger for god kommunikasjon i alle ledd – medlem – klubb – krets – forbund 

Aktivitetskalender – finnes muligheter i løsningen 

 

Kretssider: Ønsker innspill på hva kretsene ønsker å dele med klubbene. 

Interessert i å høre hvordan kretsene bruker nettsiden i dag og hvordan de ser på ny løsning.   

Fikk ordet: 

Ivar Haugen, Elin Sjødin Drange, Bjørn Stormoen, Linda Verde, Axel Juell Theisen, Asta 

Chatrine Amundsen, Jørn Sundby, Terje Linløkken, Øystein Hildeskor 

Oppsummering av innspillene:  

Historikken viktig, ikke mist dataene fra dagens side! Statisk informasjon viktig 

Har vært et dårlig/vanskelig brukergrensesnitt på dagens side. Håper det blir bedre nå? Stort 

potensiale dersom det blir enklere å bruke/publisere selv 

Smart å legge opp til en bedre tilgangsstyring, i dag er det slik at alle med tilgang til en krets 

også har tilgang til andre kretsers adminområde. 

Bloc bekreftet at nyheter fra forbund/krets også dukker opp på klubbenes sider.  

Viktig med kretsside som en inngangsportal for eksterne, altså at de som eventuelt er 

nysgjerrige på orientering i vår krets faktisk finner relevant informasjon. 

Prosess: vil det være mulig for de ulike webredaktører rundt i kretsene å komme med innspill 

nå frem mot ferdigstillelse? Dialog kan gå via NOF adm v/Ivar Haugen i nærmeste tid, men 

Generalsekretæren tenker å legge opp til et teamsmøte også. 

Sak 7 Informasjonssaker 
 

7.1 Status fra toppidretten  

Saken ble presentert av Hanne Staff. 
 
Resultatmessig har vi i år ikke nådd målsetningen om å være verdens beste o-landslag. Det 
er imidlertid flere faktorer enn resultater som inngår i begrepet «verdens beste», og 
landslagsledelsen vurderer utviklingen totalt sett som positiv. Hovedmål/visjon vil fortsatt 
være at vi skal ha verdens beste O-landslag innen 2026 i begge kjønn. 
 

Ski-o: selv med begrensede ressurser så klarer vi å ha en stor bredde i aktiviteten i 
toppidretten. Det er en stor grad av egenfinansiering og støtte for å dekke inn det som 
kreves. 
Veldig positiv utvikling i følge ski-o landslagstrener Christian Hoel. 
Norge var beste nasjon herrer og nest best i damer i 2023 (IOF oversikt). Tror det blir kamp 
om plassene til VM i vinter, det er en gledelig utvikling. 
  
Litt skuffet over utviklingen på herrelaget i orientering, ikke gode nok resultater bak Kasper. 

Damelaget har hatt bedre resultater enn herrene i år. Vi er fortsatt bak Sverige og Sveits som 

nasjon, utviklingen har ikke gått helt slik vi hadde håpet. 
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Sensitivity: Internal 

Pre-O: VM gull, Arno Grønhovd. Kun menn med i år.  
 
Para: Deltakelse i VM for døve + en på Pre-O. Vi har en jobb å gjøre for å løfte opp para. 
 
Sykkel-o: Medalje i junior VM stafett. NOF tilrettelegger med påmelding, men deltakere/klubb 
finansierer selv.  
 
Våre åpne samlinger har fungert godt med god deltakelse. 

Ny coach fra OLT, Arild Tveiten (Landslagstrener Triatlon). Blir utfordret på det som handler 

om trening.     

Utfordringer og muligheter 
- Daglig treningskvalitet  
- Treningskultur 
- Systematikk (tester og trening)  

Kombinasjon trening/jobb/studier 
- Holde kvinnene lenger i sporten 

Økonomi 
Trener som karrierevei 

- Spesielt kvinner. Vi har 4 landslagstrenere, 1 er norsk. 
-  

NOF har et nytt prosjekt, Mentorprogram for kvinnelige trenere. Håper at vi kan rekruttere 

flere! 

 

7.2 Info om kommende forbundsting 

Saken ble presentert av president Leif Størmer.  

Forbundstinget 2024 blir helgen 16 og 17 mars på Quality Hotel Gardermoen. 

Størmer oppfordrer alle til å tenke på mulige kandidater til styreverv og andre verv, og melde 

inn!  

Frist for innmelding av saker er lørdag 6 januar. 

Regelutvalget kommer til å fremme et forslag om kortere frister for innmelding av saker til 

KLM og Forbundsting, siden dagens regler er unødvendig strenge.  

 

7.3 Klubbundersøkelse 

Lene Kinneberg ble gitt talerett i saken. 

Saken ble presentert av Lene Kinneberg, NOF administrasjon. 

 

Anonym undersøkelse med101 svar. Både NOF-spørsmål og mer generelle NIF-spørsmål 

om tema NOF må rapportere på. 

Overraskende få som kjenner til strategien. Vi må bli bedre, både forbundet og krets til å 

informere ut i klubbene. Men klubbene gjør likevel mange ting riktig mht aktivitet selv om de 

ikke kjenner til strategien.  
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Sensitivity: Internal 

Lene avsluttet med å si at undersøkelsen vil bli delt med alle kretsene og oppfordret til at 
kretsene diskuterer resultatene videre med klubbene i egen krets.   

Fikk ordet: 

Dag Ausen, Terje Linløkken, Øystein Hildeskor 

Oppsummering av innspillene:  

Spørsmål om det er mulig å få kretsspesifikke data fra undersøkelsen. Lene sier at det kan 

sendes ut på forespørsel. Samlet undersøkelse vil bli publisert til alle. 

Sak 8 Avslutning 
Presidenten takket Ingrid Okkenhaug for god jobb som ordstyrer, og kretslederne for stor 

deltakelse og gode diskusjoner.  

 

Referenter 

Lene Kinneberg og Stein Blomseth 

 

Gardermoen 27. oktober 2023 

 

           

Elin Sjødin Drange           Henning Osnes Teigene 

     Hordaland orienteringskrets             Møre og Romsdal orienteringskrets

  

Elin Sjødin Drange (Dec 18, 2023 16:24 GMT+1) Henning Osnes Teigene (Dec 18, 2023 16:27 GMT+1)
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